

About Easter (ο Πacxe)

Easter - is very important festival in Great Britain. Easter day is always on Sunday and it is in spring.

There are many funny symbols and interesting traditions on this day.

Пасха-очень важный праздник в Великобритании. Пасха всегда празднуется весной в воскресенье.

В этот день существует много разных веселых символов иинтересных традиций.





As celebrate Easter (как праздновать Пасху).

People start preparing for Easter with the Lent which lasts (49 days - in Russia and 40 days in England). The three most important days are Maundy Thursday, Good Friday and Easter Sunday.

(Люди начинают готовиться к Пасхе с **Великим Постом** который длится (49 дней - в России и 40 дней в Англии). Три самых важных дня - Великий четверг, Великая пятница и Первый день пасхи.

- Вербное воскресенье (Palm Sunday).
- Чистый четверг (Maundy Thursday).
- Страстная пятница (Good Friday).
- Пасхальное воскресенье (Easter Sunday).





Symbols and traditions (Символы и традиции).



There are many Easter symbols in Great Britain: Easter Eggs, Easter Bunnies



The most important symbol in England, as in Russia, is eggs. They are a symbol of spring and new life. All families colour eggs and put them into green, yellow and pink baskets.

Самый главный символ Пасхи-яйца. Они символизируют весну и новую жизнь.

Symbols and traditions (Символы и традиции).

Easter Rabbit is a kind symbol of Easter in England. The English Easter Rabbit symbolizes abundance.

(Пасхальный Кролик - добрый символ пасхи в Англии.. Английский пасхальный кролик символизирует изобилие.)





Ester egg hunt (охота на пасхальные яйца)

- •On Easter Sunday morning kids go out and look for the eggs. It's a very exciting egg hunt.
- •В Пасхальное воскресенье утром дети выходят на улицу и ищут яйца. Это очень захватывающая охота за яйцами.





Chocolate

•For these reason chocolate bunnies are very popular in Great Britain, but chocolate eggs, too.





Easter egg tree



Easter Bonnet

At Easter people use to wear special hats.

They are called bonnets.

In some British primary schools they organize an «Easter bonnet parade» where the best bonnet

wins a prize.



Easter table in England. (Пасхальный стол в Англии).

On Easter Sunday people eat a traditional roast dinner with lamb, potatoes and vegetables. The table is usually decorated by chocolate nests for eggs, chocolate eggs and hares from dough. Sunday morning hot cross buns are given for tea. Friends and relatives give each other chocolate eggs in which sweets are hidden.

Стол обычно украшают шоколадные гнезда для яиц, шоколадные яйца и зайцы из теста. Воскресным утром к чаю подают крестовые булочки. Друзья и родственники дарят друг другу шоколадные яйца, внутри которых спрятаны сладости.)



ter table in Russia схальный стол в России).

Of course, the main decoration of a table is «paska»-Easter bread. As a rule, a lot of relatives and friends are gathered around the Easter table. Everyone is given a beautiful egg and a small kulichik.

(Главным украшением стола являются, конечно, куличи и пасхи. К пасхальному столу, как правило, собирается много родных и друзей. Каждому дарят красивое яйцо и маленький куличик.)





Easter games Пасхальные игры

Easter egg rolling.

People decorate eggs with different colours, then they take the eggs to the top of a hill and the eggs roll down. The first egg to get to the foot of the hill, is the winner.

Люди украшают яйца разными цветами, затем они берут яйца на вершину холма, и скатывают их вниз. Тот, чье яйцо, попадет к подножию холма первым, является

победителем



Easter games Пасхальные игры

Favourite Easter entertainment in Russia was a rolling of eggs. People simply rolled eggs from any hillock or did trays. When sliding egg hits about the egg lying on the earth, the player takes away this egg.

(Любимой пасхальной забавой в России было катание яиц. Катали яйца просто с какого-нибудь бугорка или делали лоточки. Когда катящееся яйцо ударяется об яйцо, лежащее на земле, играющий забирает это яйцо).



Thank you for attention



